
Sešlo se 29. prosince za účasti šesti 
zastupitelů (omluven p. Poláček) a pěti 
dalších občanů.

Jak už to bývá obvykle na konci 
roku, hlavním bodem programu bylo 
schválení rozpočtu obce na příští rok. 
Návrh rozpočtu byl v zákonem stano-
vené lhůtě vyvěšen na nástěnkách v obci 
a na webových stránkách obce. V dis-
kusi bylo podáno několik návrhů na 
změnu některých položek, část z nich 
byla přijata. V konečné podobě byl 
schválen schodkový rozpočet s příjmy 
ve výši 4 380 500 Kč a výdaji ve výši 
7 561 500 Kč. Schodek ve výši 3 181 000 
Kč bude kryt z finančních rezerv obce. 
Důvodem pro přijetí schodkového 
rozpočtu je financování předpokládané 
první části prací na rekonstrukci ho-
spody. S rozpočtem na rok 2017 sou-
viselo i schválení závazných ukazatelů 
pro mateřskou školu, upravující použití 
prostředků, které obec mateřské škole 
poskytuje. Naposledy se ještě zastu-
pitelstvo vrátilo k rozpočtu na končící 
rok 2016, kdy posledním rozpočtovým 
opatřením snížilo rozpočtované příjmy 
o 1692 Kč a rozpočtové výdaje o 2700 
Kč podle skutečného vývoje.

Druhým hlavním bodem programu 
byly změny v zadávací dokumentaci 
na rekonstrukci čp. 16 a stanovení ter-

mínu podávání nabídek. Rozvinula se 
o tom krátká, ale velmi živá diskuse, po 
jejímž ukončení byly změny v zadávací 
dokumentaci schváleny většinou pěti 
hlasů při jednom zdržení a jako termín 
pro přijímání nabídek firem byl určen 
30. leden 2017.

Zastupitelstvo dále schválilo smlou-
vu na již poskytnutou půjčku ve výši 27 
tis. Kč na 3% úrok občance M. D. se 
splatností do konce roku 2018 a většinou 
pěti hlasů při jednom zdržení schválilo 
změnu vyhlášky o místních poplatcích 
v odd. II, čl. 6, kde se zvyšují poplatky 
ze psů ze 100 Kč na 200 Kč za každého 
psa, na kterého se nevztahuje žádná ve 
vyhlášce uvedená výjimka.

V dalším jednání vzalo zastupitelstvo 
na vědomí zprávu předsedkyně kon-
trolního výboru paní Vojtíškové o jed-
nání výboru a dále její oznámení jako 
předsedkyně redakční rady obecního 
zpravodaje o rezignaci celé redakční 
rady. V závěrečném bodě „Diskuse“ 
požádal redaktor zpravodaje, aby mu 
bylo v dalším jednání umožněno zauj- 
mout stanovisko k rezignaci redakční 
rady, která byla učiněna bez jeho vědomí.

V bodě „Různé“ informovala sta-
rostka o zavedení nové autobusové linky, 
zlepšující dopravu dětí prvního stupně 
ze školy domů bez dlouhého čekání na 

spoj. Pro občany jsou také k dispozici 
kartičkové jízdní řády na obecním úřadě, 
v muzeu a v hospodě. Informovala také 
o úpravě cesty na Choč, která bude 
pokračovat v příštím roce. v-ch-

Na vědomost
se dává…
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Poslední zasedání obecního 
zastuPitelstva v roce 2016

noc s andersenem

Zpravodaj Obecního úřadu Máslovice
Ročník XXIII       Číslo 1  Únor 2017

Tradiční akce, která probíhá 
v knihovnách po celé republice v pá-
tek 31. března. Zveme děti ve věku 
od 3 do 12 let, aby se účastnily spo-
lečného přespání v knihovně. Před 
usnutím je čekají hry, kvízy, malé 
tvoření a hlavně hodně čtení. S se-
bou karimatku nebo nafukovací mat-
raci, spacák, polštářek a kartáček na 
zuby. Sraz v knihovně je v 18,30 
hodin. Prosíme rodiče, aby vyplnili 
a odevzdali předem přihlášku, kterou 
najdou na webových stránkách obce 
nebo na obecním úřadě.

� V.�Sýkorová�a�A.�Zoulová
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První veřejná schůze zastupitelstva ve třetím roce je-
ho funkčního období se konala 23. února za účasti šesti 
zastupitelů (pan Feix omluven) a čtyř dalších občanů. Před 
vlastním jednáním zastupitelstva došlo ke krátké diskusi 
v bodě připomínkování zápisu z minulé schůze, kterému 
paní Vojtíšková vytýkala nepřesné zachycení bodu jednání 
o rozpočtu. Protože své připomínky předložila krátce před 
touto schůzí a ostatními členy zastupitelstva nemohly být 
řádně posouzeny, odkládá se jejich projednání do příští schůze.

Hlavním bodem programu bylo projednání výsledků 
druhé fáze výběrového řízení na firmu, se kterou obec 
uzavře smlouvu na rekonstrukci hospody se sálem v čp. 16. 
Na úvod k tomuto jednání informovala starostka o jednání 
výběrové komise, která posuzovala všech devět v termínu 
došlých nabídek a po dvojím dlouhém jednání s podrobným 
hodnocením jednotlivých nabídek doporučila jednomyslně 
obecnímu zastupitelstvu, aby rekonstrukci hospody zadala 
firmě KyraStav z Prahy. Po krátké diskusi zastupitelstvo toto 
doporučení výběrové komise většinou pěti hlasů při jednom 
zdržení schválilo a pověřilo starostku, aby s uvedenou firmou 
uzavřela příslušnou smlouvu. Podrobnější informace k tomu-
to bodu jednání uvádíme ve zvláštním článku.

V dalším jednání se zastupitelstvo zabývalo výsledky 
veřejného výběrového řízení na pronájem stávající hospody 

v čp. 128. Do stanoveného data 21. února nepřišly žádné 
písemné nabídky, pouze dva zájemci se o pronájem zajímali 
ústním jednáním. Jeden z nich je občan sousedních Zlončic, 
má pro pronájem odborné předpoklady i praxi a vyžádal si čas 
na rozmyšlenou, druhý je zdejší občan, kterému chybí odborné 
předpoklady a musel by mít odborného garanta. S ohledem 
na tyto skutečnosti se zastupitelstvo usneslo prodloužit termín 
pro přijetí písemných nabídek do 28. února t. r. a v případě, že 
do té doby nebudou předloženy písemné nabídky, vypsat nové 
výběrové řízení s termínem předložení nabídek do 15. března 
t. r.

V závěru jednání vzalo zastupitelstvo na vědomí zprávu 
o provedené inventarizaci majetku obce a vyslechlo některé 
aktuální informace z obecního úřadu, které jsou uvedeny 
v příslušné rubrice zpravodaje. V závěrečné diskusi se dotázal 
jeden občan na to, co učinil obecní úřad v případu znečištění 
rybníka neznámou látkou. Starostka informovala o případu 
Českou inspekci životního prostředí i odbor životního 
prostředí MÚ Brandýs n. L., který se případem zabýval, ale 
bez spolupráce s obecním úřadem. Původce znečištění nebyl 
zjištěn, ale nepotvrdilo se podezření, že znečištění pochází 
z vodochodské čističky odpadních vod. Čistota vody potoka 
a rybníka bude dále sledována.

 v-ch-

Komise zasedala dvakrát. Poprvé v den otevírání obálek, 
v pondělí 30. ledna. Do výběrového řízení se přihlásilo devět 
firem. Desátá nemohla být přijata, protože nabídka přišla 
poštou až v půl dvanácté. Příjem nabídek skončil v půl 
desáté. Na otevírání obálek byli přítomni zástupci tří firem. 
Po -té zasedala až do odpoledních hodin pětičlenná komise 
ve složení JUDr. Petr Mošna, Ing. arch. Jáchym Svoboda, 
Martin Musil, starostka a místostarosta. U osmi nabídek 
chyběly některé konkrétní dokumenty. Komise se dohodla, 
že nejdříve vyzve firmy, aby doplnily chybějící dokumenty. 
Místostarosta se nabídl, že prozkoumá rozpočty v nabíd-
kách jednotlivých firem, což také do příštího setkání komise 
učinil.

Další zasedání komise se uskutečnilo ve středu 15. února. 
Tři firmy z oslovených nedodaly žádné požadované doku-
menty, takže byly hned vyloučeny. Tři firmy byly vyloučeny 
z důvodu chybných nebo nepostačujících doplnění (např. au-
torizace hlavního stavbyvedoucího z jiného oboru, referenční 
zakázky za menší hodnotu než předpokládaná cena za-
kázky dle rozpočtu apod.). K hodnocení zůstaly tři firmy 
KyraStav z Prahy, Dalu z Hlinska a Dava z Kladna. Komise 

se jednomyslně shodla doporučit zastupitelstvu obce vybrat 
pro rekonstrukci čp. 16 firmu KyraStav (sídlo na Praze 3). 
Definitivní potvrzení výběru zhotovitele provedlo zastupitel-
stvo obce na veřejné schůzi dne 23. února. Pověřilo starost-
ku k podepsání smlouvy. Dá se tedy očekávat, že práce na 
rekonstrukci budoucí hospody se sálem budou letos na jaře 
zahájeny. Pro lepší orientaci uvádím přehled firem a jejich 
nabídkových cen, vyloučené firmy a hodnocené firmy.

V řádném termínu dodali nabídky tyto firmy (seřazeny 
podle času dodání):
1) KyraStav, Praha 3  cena:    8 728 505,22  Kč
2) PP-Servis, Plzeň           cena:        6 794 571       Kč
3) JF-Building, Praha 3   cena:          11 421 679,99   Kč
4) Miroslav Jech, Říčany                cena:         5 253 014       Kč 
5) DALU, Hlinsko             cena:         8 951 000,48  Kč
6) DAVA-CZ, Kladno        cena:        8 995 659,68  Kč
7) JMC Construct, Most  cena:    7 527 914,13  Kč 
8) Stav. spol. Guttenberg, Mělník   cena:     11 643 658,11  Kč
9) Elvostav, Praha 10                     cena:     10 048 331,40  Kč
Všechny firmy kromě DAVA-CZ (nebylo nutné) byly písemně 
vyzvány o doplnění chybějících podkladů do 15. 2. do 10 hodin.

rekonstrukce hosPody na Prvním zasedání 
zastuPitelstva v roce 2017

výsledek výběrového řízení na rekonstrukci čP. 16
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u změna v osobě účetní obce nastala na 
začátku letošního roku, kdy paní Olga Klobouková požádala 
o ukončení smlouvy z rodinných důvodů. Svoji práci vykoná-
vala pečlivě 16 let a zaslouží si naše poděkování. Novou účet-
ní je slečna Kamila Starečková, která má také několikaletou 
praxi v účtování obcí.

u Přeplněné nádoby na tříděný od-
pad trápí více občanů. Obecní úřad obdržel písemnou 
stížnost s návrhem, aby byly přidány nádoby nebo zvýšena 
četnost svozů (zejména plastů a papíru). Je to samozřejmě to 
nejjednodušší řešení, které ale stojí peníze navíc. Problém 
je, že je nám líto dávat peníze navíc na vyvážení „vzduchu“. 
Když se totiž podíváte do nádob s plasty či papírem, uvidíte 
spoustu nestlačených nádob, papírových krabic, které nikdo 
nesloží a nesešlápne a zbytečně zabírají místo, které se už ni-
čím nevyplní. Dalším prohřeškem např. je, že v kontejneru 
na papír najdete igelitovou tašku, ve které sice je papír, ale 
také pár igelitů. Je to opravdu velký problém tu tašku vysypat 
a prázdnou uložit mezi plasty? Rodiny velmi často posílají 
děti vyhazovat odpad. To je samozřejmě dobře, že doma po-
máhají, ale prosím, vysvětlete jim, jak s odpadem zacházet 
a do kterého kontejneru co patří.

Takže zkusme nejdříve stlačovat obsahy, a když i přesto 
budou kontejnery permanentně přeplněné, můžeme uvažovat 
o zvýšení četnosti nebo přidáme další kontejner.

u Úklid obce a jejího okolí se uskuteční 
v sobotu 1. dubna. Celostátní akce Ukliďme Česko proběh-
ne o týden později, ale to se u nás koná Máslovická šlápota. 
Z tohoto důvodu budeme uklízet o týden dříve. Zveme všech-
ny, komu záleží na tom, aby i okolí obce bylo bez odpadků, 

k účasti na této akci. Sraz je v sobotu na návsi ve 14 hodin. 
Dohodla jsem s firmou FCC (bývalá A.S.A.) přistavení a vy-
vezení jednoho kontejneru v sobotu zdarma.

u svoz nebezpečného odpadu se usku-
teční v sobotu 25. března. Přesná hodina bude uvedena na 
letáčku na obou nástěnkách v obci a na webových stránkách 
obce.

u svoz velkoobjemového odpadu se 
uskuteční od čtvrtka 30. března do neděle 2. dubna. Upo-
zorňuji, že do velkoobjemového odpadu NEPATŘÍ stavební 
suť, bioodpad a nebezpečný odpad.

u setkání vedení krajského úřadu 
středočeského kraje se starosty a  sta-
rostkami obcí a  měst se uskutečnilo v Kongre-
sovém sále v úterý 21. února. Zúčastnilo se více než šest set 
zástupců obcí. Představili se nám noví radní kraje a vedoucí 
jednotlivých odborů. Ve stručnosti nastínili své vize a předsta-
vy a prozradili, jaké dotace můžeme očekávat. Dozvěděli jsme 
se, že krajský úřad letos může disponovat s 20 mld. korun, ale 
jen cca 2 mld. může rozdat ve formě dotací obcím. Podrobnější 
informace budou vyvěšeny na webových stránkách Krajského 
úřadu až po schválení zastupitelstvem kraje na zasedání 7. břez-
na.

u oheň na dřevinách u  sloupu pod 
hospodou vypukl v noci z 23. na 24. únor. V důsled-
ku velkého větru spadl drát elektrického vedení a další dráty 
vzájemným dotýkáním, kterému za větru pomohla i vzrostlá 
túje, způsobily malý požár. Ten přijeli zlikvidovat hasiči z Ae-
ra a Kralup. Uřízli i přerostlou dřevinu. Pracovník ČEZu na 
místě vedení opravil.  V.�Sýkorová

Vyloučené firmy (důvodem bylo nedodání žádných 
požadovaných dokumentů):
JF- Building, JMC Construct, Stavební spol. Guttenberg.
Po dalším posouzení dodaných podkladů vyloučeny tyto 
firmy:
Miroslav Jech – nedodal tři referenční stavby v předpokládané 
hodnotě zakázky.
Elvostav – nedodáno osvědčení o autorizaci výkonného 
stavbyvedoucího.
PP-Servis – nesplnili tři referenční stavby v předpokládané 
hodnotě zakázky.
Hodnocené nabídky:
1) KyraStav cena: 8 728 505,22 Kč
2) DALU cena: 8 951 000,48 Kč
3) DAVA-CZ cena: 8 995 659,68 Kč
Hodnotící kriteria:
A - Výše nabídkové ceny: 95 %

B - Kvalita       5 % (posuzovaná počtem let praxe  
 hl. stavbyvedoucího)
KyraStav A 95            B 5   100
DALU               A 92,64      B 3,33     95, 97
DAVA               A 92,18       B 5     97,18

Konečné pořadí:
1. KyraStav
2. DAVA-CZ
3. DALU

Informace o průběhu a výsledku výběrového řízení jsou 
vyvěšeny na veřejném portálu zadavatele a na webových 
stránkách obce. Nahlédnutí do dokumentace jednotlivých 
nabídek je možné na základě písemné žádosti podle zákona 
106/1999 Sb. doručené obecnímu úřadu osobně, poštou nebo 
elektronicky. V.�Sýkorová

rekonstrukce hosPody na Prvním zasedání 
zastuPitelstva v roce 2017

zprávy z obecního úřadu
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Na podzim roku 2015 se na mě 
obrátil náš občan s dotazem, proč je 
naše voda tak tvrdá a jestli by se s tím 
nedalo něco dělat. Obrátila jsem se 
proto na Středočeské vodárny a žádala 
je o vypracování odpovědi. Bylo 
mi vše přislíbeno, až vypracují tis-
kovou zprávu. Po urgenci v roce 2016  
znovu přislíbena odpověď. Ale ta stále 
nepřicházela. Minulý týden jsem se  
znovu připomněla a dozvěděla jsem se, 
že odpověď byla vypracována již na kon-
ci února loňského roku, ale zapomněli 
nám ji poslat. Před několika dny tedy 
došla odpověď s omluvou za zpoždění. 
Z odpovědi, kterou zpracoval technolog 
pitných a odpadních vod Středočeských 
vodáren Ing. Tomáš Hloušek, vyjímám 
pro informaci občanů to podstatné.

� V.�Sýkorová
Středočeské vodárny dodávají vodu 

tvrdou. Je to vysoce kvalitní podzemní 
voda, jímaná z prameniště u Mělnické 

Vrutice, nevyžadující žádnou tech-
nologickou úpravu. Pouze se hygie- 
nicky zabezpečuje ošetřením plynným 
chlórem. Tvrdost vody vyplývá z polo-
hy prameniště v geologickém útvaru, 
zvaném Severočeská křída, jehož hor- 
niny se vyznačují vysokým obsahem 
vápníku i vyšším obsahem hořčíku. 
Voda pocházející z takové oblasti je 
tvrdá na rozdíl třeba od vody z oblastí, 
kde převládající horninou jsou hor- 
niny charakteru žuly. Jimi protékající 
podzemní voda je na uvedené prvky 
chudá a je proto měkká.

Ze zdravotního hlediska dáváme 
přednost vodě tvrdší. Vápník v ní nemá 
v žádném případě záporný vliv na 
naše zdraví, ale právě naopak je voda 
z kohoutku v našich domácnostech 
nejjednodušším každodenním zdrojem 
vápníku pro náš organismus.

Z technického hlediska má ovšem 
své zápory. Špatně rozpouští mýdlo 

a zvyšuje tak jeho spotřebu a snižuje 
životnost potrubí a nádob inkrustacemi 
zejména při ohřívání vody, kdy se na 
stěnách nádob, trubek a bojlerů vytváří 
tvrdý vodní kámen. Z technického hle-
diska není ideální ani příliš měkká voda, 
která je kyselá a působí korozi potrubí. 
Příliš tvrdou vodu lze změkčovat che- 
micky dávkováním polyfosfátů, což 
se Státnímu zdravotnickému ústavu 
nelíbí, zejména při vyšší koncentraci 
polyfosfátů. Protože námi dodávaná 
voda není extrémně tvrdá, upustili jsme 
od centrálního změkčování mj. i pro-
to, že celý tento proces je investičně 
i provozně velmi nákladný a vzniká 
při něm množství odpadní vody s pro-
blémem kam ji odvádět. Změkčovat 
vodu lze i domácími úpravnami, které 
nabízejí různé firmy. V takovém 
případě doporučujeme upravovat pouze 
vodu pro technické účely, nikoliv vodu 
pitnou.

40. výročí otevření mateřské školy v máslovicích

zPrávy z knihovny

ochranné hlukové Pásmo kolem letiště Praha/vodochody 
bylo zrušeno soudním rozhodnutím městského soudu v Praze

Jak Je to s tvrdostí naší Pitné vody?

Příznivá zpráva přišla dne 16. února, kdy Městský soud v Praze vyhověl žalobě patnácti navrhovatelů na zrušení OOP 
OHP (opatření obecné povahy ochranného hlukového pásma) kolem Letiště Praha/Vodochody. Toto pásmo vyhlásil Úřad 
pro civilní letectví v listopadu 2016 i přes velký odpor a vznesené námitky devíti obcí a mnoha jednotlivců, kteří byli 
tímto pásmem negativně zasaženi. Senát Městského soudu uznal žalobu navrhovatelů a OHP zrušil z důvodu chybějícího 
projednání s příslušnými správními úřady. Podrobné zdůvodnění rozsudku obdrží účastníci během několika dnů.

Naše mateřská škola byla slavnostně otevřena dne 29. ledna 1977, což je důvod k oslavám a připomenutí. Zastupitelům 
jsem navrhla, aby se tak stalo vydáním souborné publikace s fotografiemi a dokumenty z celé dosavadní existence MŠ 
včetně současných fotografií jejích někdejších „absolventů“. Věřím, že k aktivní spolupráci získáme nejen je, ale všechny 
ředitelky, učitelky a ostatní personál školy a samozřejmě i rodiče dětí. Pokud se nám to podaří, vzniklo by tak něco trvale 
hodnotného. Křest knihy by se mohl konat někdy za babího léta formou zahradní slavnosti ve školce.  V.�Sýkorová

Fanoušci spisovatele Vlastimila Vondrušky budou potěšeni, že jejich oblíbený autor vydal opět knihu. Jsou to Dobro-
nínské morytáty a jako většina Vondruškových knih, se čte velmi dobře. Další historickou detektivkou jsou Vraždy ve 
znamení hvězdy od Františka Kalendy. V knihovně najdete i nejnovější bestseller Geniální přítelkyně o Eleny Ferrante, 
která je považována za jednu z nejlepších spisovatelek současnosti. Rozšiřujeme i nabídku anglických knih, tentokrát pro 
děti. Přijďte si vybrat čtení pro zatím ještě dlouhé zimní večery. Těšíme se na vás.  V.�Sýkorová�a�J.�Horčicová
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Členové redakční rady rezignují podle článku paní Vojtíš-
kové údajně proto, že cítili, že jejich snažení postrádá smy-
sl a jejich čas je příliš drahý na debaty, které nepřinášejí 
uspokojivé řešení. Ale hned v dalším odstavci téhož článku 
čteme, že „naše schůzky a debaty nebyly podle mne zby-
tečné, některé naše náměty redaktor zapracoval, jindy jsme 
zase dali za pravdu jemu“. Bylo to skutečně s tou spoluprací 
s redaktorem tak špatné, že to muselo vést rovnou k rezig-
naci redakční rady?
Také mi není jasné, jak mohli členové redakční rady cítit, 
že jejich snažení postrádá smysl, když si její předsedkyně 
v článku pochvaluje, jak se zpravodaj za působení redakční 
rady proměnil k lepšímu, jak se zvětšil jeho rozsah, vzrostl 
počet přispěvatelů, vznikly nové rubriky atd. Tak buď jejich 
snažení mělo smysl, nebo ty proměny nejsou zásluhou re-
dakční rady.
To hlavní, co redakční radě vadilo, vyjadřuje článek paní 
Vojtíškové větou „Pokračovaly reakce na články a redakční 
úpravy.“ Těmi reakcemi na články je zřejmě myšlena zá-
sada, vtělená do statutu, že každý kritizovaný orgán obce 
nebo kteréhokoliv spolku má právo se ke kritice vyjádřit 
v témže čísle zpravodaje. Považuji tuto zásadu za správnou 
z hlediska vyváženosti názorů a informací k určitému pro-

blému mj. i s ohledem na dlouhé dvouměsíční intervaly me-
zi vydáním jednotlivých čísel. Nedovedu si představit, že by 
bylo v pořádku, aby se mohl kritizovaný vyjádřit ke kritice 
až v příštím čísle po uplynutí dvou měsíců. Měla-li na to re-
dakční rada jiný názor, tak v tom jsme se shodnout opravdu 
nemohli. Pokud se týče redakčních úprav článků, pak to je 
třeba chápat jako jednu z hlavních součástí redakční práce, 
bez níž redaktor není redaktorem. Podmínkou podle našeho 
statutu je, aby provedené úpravy byly autorem odsouhlase-
ny. To bylo respektováno a žádný autor si nestěžoval, že byl 
zveřejněn jeho článek redakčně upravený bez jeho souhlasu. 
Jedinou výjimkou byl jeden článek paní Vojtíškové. Přitom 
nešlo o úpravy, které by měly měnit myšlenkové zaměření 
článku, ale naopak posílit je dalšími argumenty. Ovšem sta-
tut jsem v tomto jediném případě porušil a měl jsem svoje 
připomínky uplatnit formou redakční poznámky mimo da-
ný článek, jak jsem tak učinil v jiném případě u jiného au-
tora. Inu, člověk se chybami učí. Opakuji, že to byl případ 
naprosto ojedinělý.
Rezignaci redakční rady považuji za plané gesto, dohodnu-
té bez mého vědomí zřejmě na dvou jejich schůzkách, kam 
jsem nebyl pozván. Nepředcházelo ji ani jednání na zastu-
pitelstvu obce, kam případné spory podle statutu patří.  v-ch-

konec stávaJící redakční rady není koncem zPravodaJe

Na konci roku odstoupili zbývající členové redakční rady. 
Nešlo o nic unáhleného, ale rozhodnutí, které vyplynulo 
z pocitu, že naše snažení již postrádá smysl. Čas je příliš 
drahý na to, abychom ho trávili debatami, které nemají 
uspokojivé řešení.
Redakční rada (RR) byla založená v dubnu 2015. Od té do-
by jsme jednali dvanáctkrát, z toho desetkrát s redaktorem 
V. Chalupným. Na webu u zpravodajů můžete najít zprávy 
z jednání rady. Chtěla bych především poděkovat Lence 
Chadimové, Andree Zoulové, Petru Olbertovi a Josefu 
Břečkovi za čas, který věnovali zpravodaji, bez nároku na 
odměnu.
Děkuji také redaktorovi, protože naše schůzky a debaty 
nebyly podle mne zbytečné. Některé naše náměty redak-
tor zapracoval, jindy jsme dali za pravdu jemu. Od začátku 
jsme měli jasno, že nebudeme řešit, v jakém formátu zpra-
vodaj, ani grafickou úpravu, která vyhovuje. Chtěli jsme 
zvýšit okruh přispěvatelů a množství dostupných informací, 
a umožnit větší názorovou pluralitu.
Zpravodaj se za dobu fungování RR proměnil. Kvalitu ať 
posoudí každý sám, nicméně průměrný počet stran se zvýšil 
z 6,5 na 10 (srovnání 11 čísel s RR a 11 čísel před RR). Své 
články zaslalo víc lidí – průměrně 7,5 přispěvatelů oproti 

4,5. Pravidelně začaly vycházet zprávy ze zasedání zastupi-
telstva, z knihovny, objevila se nová témata, rozhovory.
Za dobu fungování RR jsme ovšem nebyli schopní se s re-
daktorem shodnout na některých postupech přípravy zpra-
vodaje a posuzování obsahu článků redaktorem. Pokračova-
ly reakce na články nebo redakční úpravy. Příkladem je můj 
červnový článek k Letišti Vodochody otištěný v podobě, 
kterou jsem nedostala k posouzení, o třetinu kratší, rozdě-
lený na dvě části. Redaktor nerespektoval ani jednomyslně 
přijaté usnesení RR a porušil zásadu statutu, podle níž: „od-
povídá za odborné a bezchybné zpracování zpravodaje a za 
shodu zveřejněných příspěvků s jejich předlohami včet-
ně případných dohodnutých úprav nebo krácení“. Pod 
článkem ani nevyšla poznámka o provedených redakčních 
úpravách. Žádost o zařazení vysvětlení do dalšího čísla re-
daktor jednoduše odmítl.
A co dál? Zpravodaj nyní vychází jako v době před RR. 
Redakční rada může pokračovat v práci po zvolení nových 
členů, k úvaze je úprava statutu. Prostor k vylepšování zpra-
vodaje je otevřený.
Zpravodaji přeji co nejvíc přispěvatelů a spokojených čtená-
řů, kterým bude přinášet počtení k zamyšlení i pro zábavu.

� Kateřina�Vojtíšková

konec dosavadní redakční rady



6

Možná si málokdo všimne, že 
i v současných kalendářích je u dne 
8. března poznamenáno, že tento den 
patří jako Mezinárodní den žen ženám 
všech národů. Nebude tedy na škodu 
připomenout si, co vlastně symbo-
lizuje MDŽ, kde, jak a proč vznikl? 
Kořeny jeho vzniku leží ve Spojených 
státech amerických v prvních letech 
20. století. Tehdy se ve velkých ame-
rických městech odehrávaly mohutné 
demonstrace a stávky žen za rovná 
hospodářská a politická práva, zejmé-
na za právo volební, které bylo ženám 
stále upíráno i v takové demokratické 
zemi jako USA. V tomto období při-
šla také americká socialistická strana 

s myšlenkou na vyhlášení dne žen 
jako symbolu tohoto boje. Obdobně 
tomu bylo v Evropě. Tam přišla se 
stejným návrhem na založení mezi-
národního ženského svátku na 1. Me-
zinárodním kongresu žen v Kodani 
v srpnu roku 1910 známá bojovnice za 
ženská práva Klára Zetkinová a od ná-
sledujícího roku se již tento den slavil 
mj. v Německu, Rakousku-Uhersku, 
Dánsku, Švýcarsku a USA. K jeho 
ustálení na den 8. března došlo až po 
prvním světové válce na paměť velké 
demonstrace žen v Petrohradě v před-
večer únorové revoluce roku 1917. 
Dnes patří MDŽ k mezinárodním vý-
znamným dnům pod patronací OSN 

a symbolizuje mezinárodní solidaritu 
žen v úsilí o rovnoprávnost, spravedl-
nost, mír a všeobecný rozvoj. Je u nás 
v úsilí o rovnoprávnost a spravedlnos-
ti vůči ženám už všechno v pořádku? 
Koná naše společnost jako celek a my 
všichni jako jednotlivci včetně samot-
ných žen například dost pro to, aby 
byl princip rovnoprávnosti žen v za-
městnání a veřejném životě v souladu 
s jejich nezastupitelným posláním být 
milujícími maminkami, aby jejich děti 
nestrádaly nedostatkem lásky? MDŽ 
by měl být příležitostí k diskusím a bi-
lancování, čeho se pro řešení takových 
problémů dosáhlo.

 v-ch-

k mdŽ trochu Jinak

masoPust

masoPustní karneval na naší mateřské škole

Letošní Masopust byl ve znamení pořádné zimy, ale to 
k Masopustu patří. Naštěstí to některé „máslováky“ i přes-
polní neodradilo dorazit na náves, ochutnat skvělé jitrnice 
a další zabijačkové dobroty od zkušeného řezníka pana 
Václava Šťastného, který zajišťoval i hladký průběh zabi-
jačky. V soutěži pojídání jitrnic chyběl tradiční soutěžící 
MaxiJedlík, takže měli šanci jiní. Soutěž vyhrál předseda 
turistického klubu Pohoda, který se již několik let účastní 
našeho Masopustu. Novinkou soutěže byla soutěž psích 
pojídačů jitrnic. Zúčastnili se tři, dva psi a jedna fenka. 
Každý dostal jednu jitrnici. S přehledem vyhrál Arni Ne-
jedlý z Vodochod. Poděkování patří všem pomocníkům 
na návsi při přípravách a zabijačce (Pepovi Merfajtovi, 
Standovi Korandovi, Čendovi Feixovi, Jiřímu Řezáčovi, 
Františku Bočanovi, Honzovi Hořánkovi, Markovi Špač-
kovi, Andree Zoulové, Lídě Szöllösové), prodeji teplých 
jídel (Vlaďka Chadimová, Kryštof a Martin Sýkorovi) 
a nápojů (Stáňa Buriánová, Tonička Bartušková a Pa-
vel Šertler). Velký dík patří i těm, kteří přišli v maskách. 
Nemohlo chybět velké Prasátko, „Střapáč“, Medvěd ani 

Kominíček. Nechyběly ani originální a vtipné, doma vy-
ráběné masky (klobouk dolů). Moc to slušelo „Japonce“ 
Lence Peňázové a „víle“ Stáně Buriánové, v originalitě 
nezklamala čtveřice „holek do nepohody“ (Eva Hořánko-
vá, Petra Šaňková, Yveta Špačková a Romana Zajíčková), 
které letos propagovaly velmi originálně „máslovické ví-
no“ (na vinobraní by si to mohly zopakovat). Béda Tráv-
níček v podání Jitky Bavorové také neměl chybu. Nebo 
prasátko Sáry bylo moc roztomilé, stejně jako další dět-
ské masky. Některé byly v průvodu tak hladové, že snědly 
tlustému Králíčkovi všechnu mrkvičku… Tradiční podě-
kování patří hospodyňkám, které nás podarovaly dobrota-
mi a s námi si zatančily. Opět jsme vybírali „mýtné“ od 
projíždějících řidičů. Zažili jsme velmi příjemné a štědré 
posádky (např. Zoulovi), ale bohužel i zapšklé řidiče bez 
špetky humoru. Není snad Masopust dobrou příležitostí 
se uvolnit a udělat si i ze sebe trochu legrace? Nakonec 
jsme skončili tradičně v hospůdce, rozdali dětem lasko-
miny a večer si zazpívali s Máslovickými drnkačkami.

� V.�Sýkorová

Masopustní veselí jsme uspořádali v návaznosti na ma-
sopust v obci ve dnech 30. 1. – 10. 2. 2017. Děti se při 
něm seznamovaly s lidovými tradicemi a zvyky na vesni-
ci. V přípravě na vlastní masopust si pod vedením učitelek 
rozvíjely tvořivost, fantazii a představivost při estetických 
činnostech, když kreslily, malovaly, modelovaly, vystřiho-
valy, zpívaly a tančily. Vlastní veselý masopustní rej pro-

bíhal s tancem za doprovodu hudby a nezbytnou tombolou 
v poslední den tohoto projektu. Děti si na něj přinesly krás-
né masopustní masky připravené rodiči. Také naše kuchyně 
byla do projektu zapojena.

� Za�mateřskou�školu�Hana�Voříšková
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TRAsy:
22 km: Praha–Máslovice, start pod Libeňským zámečkem (8–9 h)
16 km: Kralupy n. Vlt. – Máslovice, start před vlakovým nádražím 
(8–9 h)
12 km: Líbeznice – Máslovice, start u obecního úřadu (9–9,30 h)
10 km: Klecany – Máslovice, start v Klecanech na náměstí (9–
9,30 h)
9 km: Kralupy n. Vlt. – Máslovice, start před vlakovým nádražím 
(9- 9,30 h)
8 km: Odolena Voda – Máslovice, start před ZK Aero (9–9,30 h)
6 km: Řež – Máslovice, start u lávky (9–9.30 h)
5 a 3 km: okolí Máslovic, start u pokladen (10–12 h)
Popis tras na jednotlivých startech. Startovné a odměny v cíli.

PROGRAM NA NÁVsI (11–16 h):
stloukání másla, tvořivé dílny, soutěže, pletení pomlázek
country skupina MÁSLOVICKÉ DRNKAČKY (11–13 h)
DIVADLO POD ČEPICÍ (13 h)
hudební skupina RUDOLFINUM (14–16 h)
Vynášení Smrtky do Vltavy (od 15 h)
V muzeu kromě stálé expozice o výrobě másla i nová výstava 
Svatební ubrousky a oznámení ze sbírek A. Šedové a H. Čechové

Zlevněné startovné/vstupné pro máslovické občany:
50 Kč; důchodci, děti a studenti: 40 Kč, vstupenky je nutné zakoupit 
předem na obecním úřadě.
Uvítáme i pomoc při úpravě a úklidu návsi, zabezpečení dozoru 
u parkování na hřišti, obsazení stánků. Zájemci, hlaste se, prosím, 
na obecním úřadě nebo přímo starostce či místostarostovi.

Dne 11. února zemřela ve vsetínské nemocnici ve věku 87 
let lidová zpěvačka Jarmila Šuláková. Tato smutná zpráva 
z denního tisku ve mně vyvolala hezkou vzpomínku na do-
bu nedlouho po válce. Tehdy se Máslovice domohly zřízení 
obecního rozhlasu a byly tímto technickým zařízením doslova 
okouzleny. Nevím už, koho napadlo, že by mohl obecní roz-
hlas také sloužit k tomu, aby jednotliví občané mohli za malý 
poplatek dávat v obecním rozhlase zahrát někomu, koho mají 
rádi, jeho oblíbenou písničku. Bylo to zrovna na počátku léta 
a tak se po mnoho vlahých letních večerů ozývalo z rozhlasu 
oznámení, že „Janička dává zahrát babičce její oblíbenou…“ 

nebo že Karlíček dává zahrát tetičce a naopak babička Janičce 
poděkovala a dala ji také zahrát tu její, takže díky obecnímu 
rozhlasu byly tehdejší letní večery v Máslovicích veselé. A ví-
te, co si všechny ty babičky, maminky a tetičky nechávaly 
nejraději zahrát, co bylo tehdy v Máslovicích hitem? Byla to 
rozverná lidová písnička „Okolo Súče voděnka teče“, podaná 
stejně rozverně tehdy sotva dvacetiletou Jarmilou Šulákovou. 
Tato vzpomínka bude vždy spojena s jejím jménem a věnuji ji 
jako malou symbolickou kytičku na její hrob za to, jak svým 
zpěvem dovedla rozveselit a potěšit obyčejného člověka. 
 v-ch-

malá kytička Pro Jarmilu šulákovou

máslovická šláPota aneb šlaPeme do máslovic stloukat máslo
sobota 8. dubna 2017

KRALuPy NAd VLTAVOu:
Filmy: Padesát odstínů temnoty: so 4., 11. 3. od 17 h., ne 
5. 3. od 20 h
Anděl Páně 2: pá 17. 3. od 17 h
Kráska a zvíře: čt 16. 3. od 20 h, so 18. 3. od 17 h
Všechno nebo nic: ne 12., pá 17. 3. od 20 h, so 25. 3. od 
17 h
Život: čt 23. 3., so 25. 3. od 20 h
Ghost in the Shell: čt 30. 3., so 1. 4. od 20 h
Masaryk: st 15., út 21., pá 24. 3. od 20 h
Šmoulové - zapomenutá vesnice: so 1., ne 2. 4. od 14.30 h
divadlo, koncerty:
So 11. 3. Smolíkovi a jejich podivuhodné dobrodružství, 
v hlavních rolích Eva Holubová, Bob Klepl aj. od 19.30 
hodin, cena vstupenky 450 Kč.

St 22. 3. Koncert Hany Zagorové a Petra Rezka od 20 ho-
din, cena vstupenky 490 Kč.
Út 28. 3. Escuale Quintet – hudebně taneční vystoupení 

„Historia del Tango“, od 19 hodin, cena vstupenky 150 Kč.
St 29. 3. Když jde kůzle otevřít od 16.30 hodin.
So 8. 4. Wohnout unplugged, skupina představí všechny své 
zásadnější hity v upravených akustických verzích od 19 hodin.
Čt 13. 4. Krysař (Švandovo divadlo), od 19.30 hodin, cena 
vstupenky 360/330 Kč.

Další filmy a akce naleznete na www.kasskralupy.cz, tel: 
315 726 101.
Pokladna otevřena po – pá 15.30 – 20 h, so, ne 13.0 – 20 h.
�
� Zpracovala V.�Sýkorová

kulturní akce v okolí:
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Na vědomost se dává…
Vydává Obec Máslovice, rediguje Ing. Vladimír Chalupný, 

titulní list kreslil Michal Morovian. Redakční rada t.č. bez 
personálního obsazení. Registrováno na Ministerstvu kultury 
ČR pod číslem MK ČR E 12702. Vychází šestkrát do roka. 
Uzávěrka tohoto čísla 18. 2. 2017. Sazba Daniela Kramerová. 
Uveřejněné příspěvky nevyjadřují vždy názor obecního úřadu.

Pište do zpravodaje!

Pište o všem, co se v obci nebo jednotlivých organizacích děje, 
co se vám líbí nebo nelíbí, co byste navrhovali nebo s čím nesou-
hlasíte a nebo napište, co byste chtěli vědět, o čem by se mělo 
také psát. Uzávěrka příštího čísla je 18. 4. 2017. Příspěvky může-
te předávat do schránky obecního úřadu nebo p. Chalupnému či 
posílat mailem na adresu: ou@maslovice.cz.

v klecanech zdarma testuJí Paměť

Tentokrát nám ve společenské kronice defilují tři únorové jubilantky v pěkných desetiletých odstupech. 

První z nich je paní Jana Jeřábková, která přišla na svět 1. února před 55 lety.

O pár dní později (13. 2.), ale o deset let dříve tu máme paní Jaroslavu Malou
a trojici uzavírá paní Věra Pastorová, která dovršila 16. února 75 let.

Všem těmto třem jubilantkám přejeme do dalšího života pevné zdraví a pěknou životní pohodu.

 

28. ledna, právě o letošním Masopustu, měli před padesáti lety svatbu Dana a Václav Fantovi.
Muzikanti jim zahráli pěknou písničku. Všechno nejlepší do dalších společných let!

Dne 16. ledna zemřel náhle pan Radek Vorel ve věku pouhých 46 let. Kdo Radka znal, nemohl se  

vzpamatovat z této smutné zprávy. Ten vždy ochotný, pracovitý a usměvavý, duší stále kluk, tu najednou 

není… Smuteční síň v Kralupech v pátek 20. ledna takový „nápor“ dlouho nezažila. Všichni se s ním chtěli 

rozloučit. Bude nám velmi chybět. Zachovejme si na něj jen ty nejlepší vzpomínky.  V.�Sýkorová 

Milí kamarádi!

Všem bych vám moc chtěla poděkovat za to, co jste pro mě a Terezku udělali, je to od vás moc hezké. Chtěla bych 

poděkovat jmenovitě, ale bojím se, že bych mohla na někoho zapomenout a to by asi nebylo správné. Hrozně si to-

ho všeho vážíme. Děkuji, že jste se s Ráďou byli rozloučit. Kéž by šel vrátit čas, ale život jde dál a my musíme taky. 

Doufám, že vám to budu mít možnost jednou oplatit. Děkuji za proslov naší starostky v naší hospůdce U Depa.

Máme vás rády a hrozně děkujeme za všechno�

Romča�Bartušková�a�Terezka�Vorlová

Obecní úřad obdržel informaci z Národního ústavu duševního zdraví (NUDZ) o činnosti AD Centra pro diagnostiku, léčbu 
a výzkum Alzheimerovy demence.  Snaží se nalézt hranice mezi přirozeným stárnutím paměti a již nemocí. Hledají dob-
rovolníky starší 55 let, kteří by se chtěli do výzkumného projektu zapojit. Je to projekt dlouhodobý, paměť bude sledována 
i v následujících letech či desetiletí. Více informací se dozvíte na tel. č. 283 088 161 nebo můžete využít e-mail: adcentrum@
nudz.cz.
Pro ty, kteří již mají potíže s pamětí, nabízejí péči v Ordinaci pro poruchy paměti a Alzheimerovu nemoc (tel: 283 188 163).  V ústavu 
je také Denní stacionář pro seniory, kde odborníci pečují o seniory ohrožené demencí nebo ty, kteří již demencí trpí (tel: 283 088 154). 
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